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Referat of sektorgeneralforsamling i Nedagogisk Sektor mandag d. 2. marts 2020. 

1. Velkomst. 

Dorthe bod forsamlingen velkommen, og sangen om det rode flag blev afsunget 

2. Formalia. 

a) Valg of dirigent 

Nmstformand Nichlas Riise blev valgt som dirigent 

b) Valg of referent 

Afdelingsformand Sigurd Gormsen blev valgt 

c) Berigtigelse of sektorgeneralforsamlingen 

Nichlas gennemgik diverse datoer 

Der er kritik of at IT systemet meddeler at tilmeldingsfristen er overskredet — det 

er kun gwldende for tilmelding til spisning. 

d) Valg of stemmetcellere 

Ulla Finne Jakobsen og Hanne Pedersen blev valgt 

e) Godkendelse of forretningsorden 

Forretningsordenen blev godkendt 

3. Sektorbestyrelsens beretning. Fremlcegges pa sektorgeneralforsamlingen i 

skriftlig udgave suppleret of en mundtlig beretning. 

Sektorformand Dorthe Isager fremlagde bestyrelsens beretning: 

"Kwre deltagere ved arets sektorgeneralforsamling i Pwdagogisk Sektor i FOA 
Vestsjwlland, 

Nu er tiden kommet til at gore status over endnu en periode i sektorens historie. 

Vi er ved at vwre der, hvor vi med fasthed i stemmen kan sige, at vi har en 
sektorbestyrelse, der har fundet et fxlles fodslag og har filet etableret en fielles 
kultur pa tvwrs of omrader og faggruppetilhorsforhold. 

Sektorens arbejde har imidlertid til dels vwret udfordret af, at vi jf. en tidligere 
truffet beslutning skiftevis afholder dag- og aftenmoder. Det siger sig sely, at 
aftenmoder ikke giver samme mulighed for at komme i dybden med de enkelte 
punlcter pa dagsordenen. Det har imidlertid vwret savel et stort onske som en 
bevidst prioritering for at kunne sikre alle faggruppers mulighed for at deltage i 
sektorbestyrelsesarbej det. 



I den forgangne periode har sektorbestyrelsen primwrt beskwftiget sig med at fa 
udarbejdet en lonstrategi/lonpolitik for sektoren, hvorimod vi forst fik taget "bid" 
pa arbejdsmiljodelen i sidste del of 2019. 

Til gengxld synes vi, at vi er kommet rigtig langt mht. lonstrategi for sektoren, og 
A er glade for at kunne prxsentere savel denne som de kriterier, sektorbestyrelsen 
foreslar i forhold til udmontning of lonstrategien ved de arlige lonforhandlinger i 
2020. 

Sektorbestyrelsen var i januar i ar pa sektorbestyrelseskonference, hvor vi med 
bistand fra dygtige konsulenter pa Staunings Plads kom godt i mal med arbejdet 
med denne lonstrategi for sektoren. 

Ud over dette har det forwldredrevne initiativ "Hvor er der en voksen" og hele 
debatten om minimumsnormeringer naturligvis fyldt en del, ikke mindst pga. den 
naturlige forbindelse dette har til indsatsomradet Arbejdsmiljo. 

Som bekendt var 2019 kongresar, hvilket ud over de almindeligt forekommende 
udfordringer har haft en negativ indflydelse pa sektorbestyrelsens modefrekvens i 
den forgangne periode. 

Det er naturligvis ikke tilfredsstillende, og derfor har sektorbestyrelsen droftet, 
hvordan vi kan optimere sektorbestyrelsesmodeme, saledes at vi far udnyttet vores 
sparsomme tid maksimalt. 

Herudover har vi matte sige farvel til to sektorbestyrelsesmedlemmer i den 
forgangne periode, hhv. Randi Christiansen, der har faet job i 3F, og Nichlas Riise, 
der blev valgt som omradeansvarlig afdelingsnwstformand pa 
omradegeneralforsamlingen i Omrade Midtsjwlland. 

Vi ma endvidere sige farvel til hhv. Rikke Gronager og Jannie Rasmussen, som 
begge har fravalgt at genopstille. 

Vi vil gerne sige dem alle 4 tak for samarbejdet og for deres engagement i 
sektorbestyrelsen. 

Afslutningsvis vil A gerne sige jer tak, fordi I kom og bidrog til, at A fik truffet de 

rigtige beslutninger." 

Beretningen blev godkendt med applaus. 

4. 	Indkomne forslag. Sektorbestyrelsen vil pa sektorgeneralforsamlingen fremlcegge 
forslag til savel lonpolitik og lonstrategi som udvicelgelseskriterier for sektoren, for 

sa vidt angler de arlige lokale lonforhandlinger pa sektorens omrade i 2020. 

Forslag til lonvolitik for Naedagogisk Sektor i FOA Vestsiaelland 
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Forudsaetningen for naervaerende lonpolitik er, at lokal Ion (Tidl. kendt som ny Ion) er taenkt som et 
supplement til overenskomsten i forhold til lonudviklingen pa sektorens omrade, saledes at man som 
medlem of sektoren ikke kun er sikret lonudvikling via overenskomsten. 

Lonpolitikken skal sikre, at alle sektorens medlemmer far andel of de lokale lonmidler. 

Sektorens medlemmer skal kunne forvente, at FOA Vestsjaelland arbejder for, at lokale lonmidler 
anvendes 

til at honorere relevante kvalifikationer og kompetencer, som ikke giver lontrin eller lontillaeg via 
overenskomstens bestemmelser. 

Sektorens medlemmer skal ligeledes kunne forvente, at FOA Vestsjaelland arbejder for, at lokale 
lonmidler 

anvendes til at honorere funktioner, som ikke giver lontrin eller lontillaeg via overenskomstens 
bestemmelser. 

Paedagogisk Sektor i FOA Vestsjaelland vil udmonte denne lonpolitik gennem savel forhandsaftaler 
og 

individuelle lonforhandlinger. 

Forslag til lonstrategi for Poedagogisk Sektor i FOA Vestsjaelland 

Lonstrategien har til formal at udmonte lonpolitikken for Paedagogisk Sektor i FOA Vestsjaelland. 

Vi ma desvaerre konstatere, at der er medlemmer of sektoren, der aldrig har Met andel i de lokale 
lonmidler. 

Det hverken kan eller vil vi acceptere! 

Ligeledes kan vi konstatere, at sektorens medlemmer generelt betragtet har et efterslaeb i forhold til, 
at der 

i gennemsnit burde vwre udmontet op til 8 % of lonsummen for de respektive faggrupper i sektoren 

pa 
nuvaerende tidspunkt (d. 17.02.2020). 

Lonstrategien har saledes til formal at gore noget ved dette misforhold. 
Derfor skal der gennemfores arlige lonforhandlinger for alle sektoren faggrupper i alle 6 kommuner 

i FOA 
Vestsjaelland samt i Region Sjaelland. 
De private arbejdspladser skal naturligvis ikke glemmes, men her ma implementeringen of denne 

strategi 
ske i samarbejde med den politisk ansvarlige for det private omrade. 
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Sektorens hhv. fxllestillidsreprwsentanter og tillidsreprxsentanter skal — uanset 
forhandlingskompetence — 

inddrages i planixgningen og forberedelsen of de lokale lonforhandlinger. 

Udvwlgelseskriterier for de arlige lonforhandlinger besluttes hvert hr pa sektorgeneralforsamlingen. 

o Forhandlingskompetence — hvem skal forhandle? 
■ Udgangspunkt er, at det er fwllestillidsreprwsentanten, som har 

forhandlingsretten. Det forudswtter, at vedkommende har Met delegeret 
kompetencen of afdelingen. 

■ Hvis der ikke er en FTR, sa er det en afdelingsreprwsentant, der har 
forhandlingsretten. 

■ Afdelingen kan delegere forhandlingskompetencen til en TR, hvis 
vedkommende har faet relevant undervisning og har de faglige 
forudswtninger for at forhandle Ion. 

■ Det er afdelingen, der i sidste ende har det endelig ansvar for lokal Ion. 
■ Udestaender: Afdelingen skal have udarbejdet en oversigt over, hvem der 

forhandler Ion pa den enkelte arbejdsplads. 

o Koreplan for arlige lonforhandlinger 
■ Den forhandlingsberettigede indhenter bagsideoplysninger i 3. kvartal fra 

arbej dsgiver. 
■ Den forhandlingsberettigede indsender bagsideoplysninger til FOA 

Overenskomst i 3. kvartal. 
■ Den forhandlingsberettigede indhenter lonindstillinger fra medarbejdere i 3. 

kvartal. 
■ Den forhandlingsberettigede indkalder hvert hr arbejdsgiveren til 

lonforhandling i 4. kvartal. 
■ Visionen er, at alle medlemmer skal inddrages i den arlige lonforhandling. 
■ Den forhandlingsberettigede orienterer afdeling og medarbejdere om 

forhandlingsresultat ved afslutningen of forhandling. Hvis sagen viderefores i 
niveau-systemet, underrettes afdeling og medarbejdere snarest muligt herom. 

o Koreplan for lonforhandling ved nyanswttelser 
■ Nyansatte skal kontaktes snarest muligt of den forhandlingsberettigede og 

gerne inden at den nyansatte skriver under pa ansmttelseskontrakten. 
■ Udestaender: Den forhandlingsberettigede forsoger at indga en 

procedureaftale med arbejdsgiveren om at blive orienteret om patwnkte 
answttelser, sa der kan forhandles Ion, medarbejderen underskriver 
answttelseskontrakten. 

o Lokal Ion og organisering 
■ Nyansatte skal orienteres om fordelene ved at vwre medlem of FOA snarest 

muligt, og gerne for de skriver under pa answttelseskontrakten. 
■ Ikke-medlemmer of FOA skal for den arlige lonforhandling orienteres om 

fordelene ved at vwre medlem of FOA. 
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o 	Niveausystemet — hvordan bruger i niveausystemet strategisk? 
■ Ved uenighed udarbej der den forhandlingsberettigede et uenighedsreferat 

med arbejdsgiver. 
■ Afdelingen trwffer beslutning om, hvorvidt en uenighed skal ga videre til 

Niveau 2 forhandling. 

Forslag til udvaelgelseskriterier for de arlige lokallonsforhandlinger for Paedagogisk Sektor i 
FOA Vestsjaelland i 2020 

Malgruppen for de arlige forhandlinger pa sektorens omrade i 2020 er alle medlemmer of sektoren, 
uanset faggruppetilhorsforhold, der har en individuel udmontningsprocent mht. lokale lonmidler pa 
3 % eller derunder, og som har vwret ansat i 5 ar eller mere. 

Rend fremlagde bestyrelsens forslag. 

Lonpolitikken og -strategien har vTret lwnge undervejs of forskellige arsager. Men til 

gengwld er det bestyrelsen opfattelse of det fremlagte materiale er blevet rigtig godt 

Der blev spurgt ind til udmontningsprocenter og hvordan man forklarer dette. Rend 

replicerede, at der hersker en del forvirring om hvad der reelt bor vxre malet for 

sektorens arbejde. Det fremgar of oplwgget at det der burde vwre udmontet i snit 

svarende op til 8% i perioden siden man overgik til ny Jon sidste i 1990'eme 

Uanset, ma man konstatere, at PTdagogisk sektor halter bagefter. Det kan konstateres 

at der er medlemmer som Jigger meget lavt og mange som slet ikke har faet del of 

lonmidlerne. Derfor er det vwsentligt at kxmpe for at sektorens medlemmers Ion. 

Rend foreslog, at netop den passus bliver wndret til 5%, som er i mere 

overensstemmelse med det, vi skonner, vi er bagefter. 

Dette affodte en del diskussion, hvorefter forsamlingen besluttede at fastholde de 

formuleringer som er nwvnt i forslagene til hhv. lonpolitik og lonstrategi. 

I forhold til de foreslaede udvwlgelseskriterier blev der spurgt ind til flex jobbere. Det 

kan konstateres, at flex -j obbere skal have mulighed for at fa andel ogsa of de lokale 

lonmidler. 

Rend konstaterede, at uanset, sa vil det blive en svwr ovelse at na alle, som ikke har 

opnaet 3 %, og at det mal ikke vil blive naet — men A skal kwmpe for dem. 

Det blev fra salen opfordret til, at A prover at komme ud of ordningerne med ny Jon. I 

stedet bor lonnen aftales centralt ved overenskomstforhandlingeme. 



Der blev fra salen endvidere udtrykt stor tilfredshed med sektorens lonstrategi, som er 

malrettet de, som ikke har Met del i lokal londannelsen hidtil — hvilket ofte ogsa er de 

lavest lonnede. 

Der blev spurgt ind til, hvordan afdelingen A arbejde med handteringen of 

forhandlingerne, idet det er afdelingen, som grundlwggende har ansvaret for 

forhandlingerne. Specielt de steder, hvor der ikke er tillidsreprxsentanter, kan det 

vwre problemer, idet lonstrategien forudswtter, at det sa er afdelingen som skal stille 

med en forhandler. 

Efter de faldne bemwrkninger og kommentarer blev forslagene til hhv. lonpolitik, 

lonstrategi og udvwlgelseskriterier enstemmigt vedtaget. 

Nyt indkommet forslag fra Brian Svensson 

Brian Svensson protesterede over at han havde fremsendt et forslag til behandling, 

men forslaget var ikke pa dagsordenen. Han har modtaget en kvittering fra afdelingen 

om, at forslaget er modtaget i afdelingen — men forslaget er ojensynligt ikke naet frem 

til sektoren. 

Pa den baggrund blev generalforsamlingen suspenderet, mens forslaget blev fundet 

frem. Da forslaget er modtaget i afdelingen den 8. januar 2020 (og dermed rettidigt), 

blev forslaget behandlet of generalforsamlingen. 

Forslaget fra Brian Svansson lyder: 

"Der udarbej des en liste over de private bosteder og institutioner i FOA Vestsjw1lands 
omrade, som har indgaet overenskomst. Denne liste opdateres hver maned og gores 
offentlig tilgwngelig. 

Motivering: Listen vil positivt gavne overenskomstdwkkede institutioner. Listen bor 
tilga kommunerne i omradet, og der skal presses pa politisk for at kommunerne ikke 
anvender bosteder og institutioner uden ordnede arbejdsforhold." 
Der var stor ros til forslaget, som blev enstemmigt vedtaget med den bemxrkning, at 

sektoren ikke har raderet over fagforeningens ressourcer — men punktet bliver of 

sektorens formandskab loftet til behandling of den praktiske del til et kommende 

Politisk Ledelsesmode. 

Det blev endvidere besluttet, at Brians forslag indgar som en del of forslagene til den 

faglige indsats for 2020. 

5. Faglige indsatser for 2020. 

Sektorbestyrelsen indstiller, at sektorgeneralforsamlinger beslutter flg. to (udWdet 

til 3) faglige indsatser for 2020: 



a) Udmontning of sektorens lonstrategi. 

(Se under foregaende punkt) 

b) Arbejdsmiljo, herunder droftelse of konkrete tiltag. 

Sektoren vil udarbejde plakater og pjecer relateret forebyggende arbejdsmiljo, og i 

ovrigt arbejde for pavirkning til fordel for et bedre arbejdsmiljo. Endvidere forslag 

om at samarbejde med BUPL om en fwlles indsats pa en rwkke omrdder, bl.a. 
ergonomi. 

Opfordring fra salen om at stress ogsa cr en del of indsatsen, hvilket der blev 

nikket til. 

Der blev fra salen nxvnt den fysiske og psykiske nedslidning, man er udsat for i 

dagplejen — og at det bor synliggores meget mere. Der er stor ukendskab til dette i 

den brede offentlighed og blandt politikere. 

Sektorbestyrelsens forslag blev godkendt med den prmcisering, at 

sektorbestyrelsen forpligter sig til at have et mzligt folcus pa swrlige 

faggruppespecifikke arbejdsmiljo problemstillinger. 

c) Besluttet, at Brians forslag (se under foregaende punkt) indgar som en del of 
den faglige indsats for 2020. 

Sektorens faglige indsatser blev enstemmigt vedtaget med de faldne 

bemaerkninger. 

6. Valg. 

Der skal vicelges 3 sektorbestyrelsesmedlemmer for en 2-brig periode, 3 

sektorbestyrelsesmedlemmer for en 3-brig periode og 3 

sektorbestyrelsesmedlemmer for en 4-6rig periode samt to 

sektorbestyrelsessuppleanter for en 2-brig periode. 

Flg. sektorbestyrelsesmedlemmer modtager genvalg (Hvem der byder ind pa de 

respektive valgperioder offentliggores efter ajholdelse of sektorbestyrelsesmode d. 

17. februar 2020): Rikke Gronager, Karen Christensen, Bob Fongyllen, Carsten 

Olsen Feldstedt, Pernille Arpe-Strom, Anne Kulas, Karina Hansen, Hanne 

Pedersen og Jannie Rasmussen. 

Jannie og Rikke modtog ikke genvalg. 

Kamilla Olsen og Elin Jensen stillede op pa modet. 



3 sektorbestyrelsesmedlemmer for en 2-drig periode 

Karen Christensen, Pernille Arpe-Strom og Elin Bundgaard Jensen 

3 sektorbestyrelsesmedlemmer for en 3-drig periode 

Kamilla Bredahl Olsen, Hanne Brondum Pedersen og Karina Timm Hansen 

3 sektorbestyrelsesmedlemmer for en 4-drig periode 

Bob Klaus Fongyllen, Anne Kulas og Linette Feldstedt 

Mar de nceste gang er pa valg vil det were for en 4-6rig periode. 

2 sektorbestyrelsessuppleanter for en 2-drig periode 

Suppleanterne inviteres til at deltage i bestyrelsesmoderne, hvilket er ca. 6 moder 

arligt hvoraf halvdelen er dagmoder, den anden halvdel som aftenmoder — saint 

typisk en 2 dages bestyrelseskonference. Der betales daglonstab for dagmoderne. 

Folgende blev valgt: Rie Gehlsen og Mikkel Jaksland 

Faggruppereprcesentanter — Herunder en droftelse af, hvordan vi mest 
hensigtsmcessigt vicelger faggruppereprosentanter fra nu og fremover. 

Dorthe foreslog pa bestyrelsens vegne at valgene kommer til at gcelde for 

kongresperioden. Moderne afvikles typisk i april eller maj. Derfor besluttet, at 

valget skal ske pa den ordincere sektorgeneralforsamling fret forud for den 

ordincere kongres. Formandskabet fik bemyndigelse til at udpege suppleanter hvis 
behovet viser sig. 

Folgende blev valgt: 

Dagplejere 

Ulla Finne-Jakobsen og Karen Christensen. 

Dagplejepcedagoger 

Linette Feldstedt 

Pcedagogmedlijcelpere 

Lone Dauer Andersen og Bob Klaus Fongyllen 

Elin Bundgaard Jensen blev valgt som suppleant. 

Omsorgs og pcedagogmedhjcelpere 
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Carsten Olsen Feldstedt 

Specialonn -filet 

Kamilla Bredahl Olsen 

7. Eventuelt. 

Sektorbestyrelsen blev kraftigt opfordret til, at generalforsamlingsmaterialet ligger 

opt ykt til deltagerne ved generalforsamlingen. Det vil specielt give god mening, 

nar der wndres i dagsorden m.v. 

Dette tog bestyrelsen ad notam. 

Der blev foreslaet, at generalforsamlingen fremover starter lidt tidligere, nar man 

alligevel er klar — eksempelvis kl. 18.30 

8. Afslutning. 

Sektorformanden taldcede dirigent og referent med en fl. vin 

Rildce Gronager og 7annie Rasmussen fik en hilsen i form of en lille paldce fra 

sektoren, med stor talc for indsatsen i bestyrelsen. 

 

Dato: 

  

  

SAS  
Referent Sigurd Gormsen 

 

Dirigent Nichlas Riise 

 

rD,e-,e-, /',.  
Sektorformand Doi e Isager 
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